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Protokoll 6/2021

fört vid Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 27 maj 2021 kl. 18:00-20:10, Stadsarkivet, 
Sjöviksvägen 126. Konferensrum Tunnan

Ledamöter Abit Dundar (L) Ordförande
Maria Ljuslin (V) 1:e vice ordförande
Anette Hellström (M)
Susanne Sjöblom (M) §§1-22 (Skype)
Torbjörn Erbe (M) §§1-22 (Skype)
Lova André Nilsson (MP)
Johan Vesterlund (C)
Eva Fagerhem (S)
Stefan Johansson (S) §§1-22 (Skype)
Mathias Walldén (S) §§1-22 (Skype)
Ann-Marie Strömberg (V) §§1-22 (Skype)
Henrik Åkerlund (SD)
Linda Jervik Steen (M) (Skype) §§1-22 ersätter Johan Nilsson 
(M)
Lolita Lovén Johnsen (KD) §§23-28 ersätter Johan Nilsson (M)

Ersättare Henrik Odén (M) §§1-22 (Skype)
Tita Bergquist (M) §§1-22 (Skype)
Tony Ottebjer-Winkler (M) §§1-22 (Skype)
Marco Rossi (L) §§1-22 (Skype)
Henrik Falk (C) §§1-22 (Skype)
Lolita Lovén Johnsen (KD) §§1-22
Mikaela Wedin (S) §§1-22 (Skype)
Malte Sigemalm (S) §§1-22 (Skype)
Gun Högbacke (S) §§9-22 (Skype)
Mattias Håkansson (V) §§1-22 (Skype)
Björn Häll Kellerman (V) §§1-22 (Skype)
Ingela Lansgard (SD) §§1-22 (Skype)

Övriga närvarande Gunilla Davidsson Stadsdelsdirektör
Camilla Höglund Nämndsekreterare
Marja Kammouna Avdelningschef (Skype) §§1-22
Yvonne Kokkola Avdelningschef (Skype) §§1-22
Katarina Odén Ryhede Avdelningschef (Skype) §§1-22
Linda Palo Avdelningschef (Skype) §§1-22
Alex Baena Avdelningschef (Skype) §§1-22
Mette Sundqvist Avdelningschef (Skype) §§1-22
Lars Wennberg Strateg (Skype) §§1-22

Sida 1 (43)



Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd Protokoll nr 6/2021

2021-05-27

Piero Cima Personalföreträdare (Kommunal) (Skype) §§1-22
Susann Stjärnfeldt Personalföreträdare (Lärarförbundet) 
(Skype) §§1-22 (Skype)

Justerare Abit Dundar (L), Maria Ljuslin (V)

Datum för justering 2021-06-01

Paragraf §§1-28

Sekreterare Camilla Höglund
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ÄRENDELISTA
§1 Val av justerare och dag för justering
§2 Medborgarförslag om hundrastgård i Aspudden
§3 Medborgarförslag om hundrastgård i Mälarhöjden
§4 Medborgarförslag om utegym i Vivelparken
§5 Medborgarförslag om barnvagnsramp vid 

Hägerstensvägen
§6 Konstgräs på bollplanen i parken Äppelängen, Örby 

slott
§7 Utegym i Långbro park
§8 Tertialrapport 1 för 2021
§9 Årsrapport 2020
§10 Deltagande i kvalitetsutmärkelsen 2021
§11 Mat, måltider och fysisk aktivitet
§12 Timanställningar och ofrivilliga deltidsanställningar
§13 Socialpsykiatrins verksamhet i träfflokal
§14 Detaljplan för Landsknekten 4 och 22
§15 Protokoll från pensionärsrådet
§16 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor
§17 Protokoll från förvaltningsgruppen
§18 Minnesanteckningar från arbetsgruppen för stadsmiljö- 

och trygghetsfrågor
§19 Anmälan av delegationsbeslut
§20 Anmälan av inkomna skrivelser till nämnden
§21 Anmälan av rapporter och diarieförda ärenden
§22 Nämndens och förvaltningens frågor
§23 Borttagen på grund av sekretess
§24 Borttagen på grund av sekretess
§25 Borttagen på grund av sekretess
§26 Borttagen på grund av sekretess
§27 Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och 

LSS kvartal 1 för 2021
§28 Anmälan av sociala delegationens protokoll
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§ 1
Val av justerare och dag för justering 
Fastställande av dagordning
 
 
Ordförande Abit Dundar (L) öppnade mötet.

Abit Dundar (L) informerade om att sammanträdet hålls med 
deltagande av ledamöter och ersättare på distans och att 
sammanträdet webbsänds.

Mötet ajournerades kl. 18.02–18.25 för nämndens tema. Nämndens 
tema innehöll uppföljning av parkentreprenad. Linda Palo 
avdelningschef för samhällsplanering och intern 
service informerade.

Abit Dundar (L) och Maria Ljuslin (V) utsågs att justera 
dagensprotokoll. Justering sker 1 juni 2021.

Dagordningen godkändes.
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§ 2
Medborgarförslag om hundrastgård i Aspudden 
HÄ 2021/275

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnar medborgarförslaget 
till förvaltningen för beredning.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/275-1 Medborgarförslag om hundrastgård i 

Aspudden
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§ 3
Medborgarförslag om hundrastgård i Mälarhöjden 
HÄ 2021/314

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnar medborgarförslaget 
till förvaltningen för beredning.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/314-1 Medborgarförslag om hundrastgård i 

Mälarhöjden
 HÄ 2021/314-4 Komplettering till medborgarförslag om 

hundrastgård i Mälarhöjden
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§ 4
Medborgarförslag om utegym i Vivelparken 
HÄ 2021/332

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnar medborgarförslaget 
till förvaltningen för beredning.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/332-1 Medborgarförslag om utegym i Vivelparken, 

Älvsjö
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§ 5
Medborgarförslag om barnvagnsramp vid 
Hägerstensvägen 
HÄ 2021/334

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnar medborgarförslaget 
till förvaltningen för beredning.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/334-1 Medborgarförslag om barnvagnsramp vid 

Hägerstensvägen
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§ 6
Konstgräs på bollplanen i parken Äppelängen, Örby slott 
Svar på medborgarförslag
HÄ 2020/265

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd tillstyrker medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Medborgarförslaget från Örby IS innehåller önskemål om konstgräs 
på den lilla grusade bollplanen i parken Äppelängen. Syftet är att 
öka intresset för att spela spontanfotboll. Av de medborgare som 
lämnat synpunkter på förslaget är nio av tio positiva. Förvaltningen 
uppskattar kostnaden för åtgärden till 600 000 kronor, och det bör 
kunna rymmas i nästa års parkinvesteringsbudget.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2020/265-5 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande Konstgräs 

i Äppelängen - Svar på medborgarförslag
 HÄ 2020/265-1.1 Medborgarförslag - Konstgräs i 

kaninburen Äppelängen, Örby slott 
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§ 7
Utegym i Långbro park 
Svar på medborgarförslag
HÄ 2021/144

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och avslår medborgarförslaget om utegym i 
Långbro park.

Sammanfattning av ärendet 
Medborgarförslaget innehåller önskemål om ett utegym i Långbro 
park. Stadsdelsförvaltningen redovisar pågående och planerade 
utbyggnader av befintliga utegym i närområdet och anser att det 
kommer att göra tillgången till utegym tillfredsställande i området.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/144-5 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande Utegym i 

Långbro park - Svar på medborgarförslag 
 HÄ 2021/144-1 Medborgarförslag om utegym i Långbro 

Park
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§ 8
Tertialrapport 1 för 2021 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd
HÄ 2021/168

Beslut 
1. Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förslaget till 

tertialrapport 1 för 2021 med helårsprognos och överlämnar 
den till kommunstyrelsen och stadens revisorer.
 

2. Nämnden begär hos kommunstyrelsen budgetjustering om 
0,4 mnkr för biologisk mångfald i enlighet med ärendet.
 

3. Nämnden ansöker om budgetjustering avseende maskiner 
och inventarier med 6,8 mnkr i enlighet med vad som anges 
i ärendet.
 

4. Nämnden ansöker om budgetjustering för att motverka 
segregation om 5,3 mnkr i enlighet med vad som anges i 
ärendet.
 

5. Nämnden fastställer omslutningsförändringar om 3,9 mnkr i 
enlighet med vad som redovisas i ärendet och anmäler detta 
till kommunstyrelsen.
 

6. Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Efter resultatöverföringar redovisas ingen avvikelse mot budget. 
Förvaltningen bedömer att samtliga av kommunfullmäktiges 12 mål 
för stadsdelsnämndens verksamhetsområden kommer att uppnås 
helt under året. Merparten av indikatorerna bedöms uppnås liksom 
samtliga av nämndens mål.

Förslag till beslut
Abit Dundar (L), Anette Hellström m.fl. (M), Lova André Nilsson 
(MP), Johan Vesterlund (C), Maria Ljuslin m.fl. (V) och Eva 
Fagerhem m.fl. (S) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Henrik Åkerlund (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det.

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad.
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Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 

Reservation
Henrik Åkerlund (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag.
 
" 1. Sverigedemokraterna godkänner förvaltningens förslag delvis.

2. Därutöver vill vi anföra följande:

Pågående pandemi har påverkat och kommer troligen fortsätta 
påverka verksamheterna året ut. I likhet med tidigare yttranden 
menar Sverigedemokraterna att rådande pandemi, har påtvingat 
verksamheterna att ställa om på olika sätt. Mot den bakgrunden vill 
vi framföra att det är av yttersta vikt att förvaltningen fortsätter 
prioritera de aktuella kärnverksamheterna framgent. Vi ser med 
tillförsikt på att förvaltningen troligen, förväntas uppnå kommunens 
inriktningsmål med hänsyn till nuvarande ekonomiska 
förutsättningar.

Vi ser dock att det är problematiskt att behovet av försörjningsstöd 
och ekonomiskt bistånd tenderar att öka inom stadsdelen. Vår 
huvudsakliga uppfattning är att detta är en konsekvens av de 
nyanlända som har svårigheter att komma i egen försörjning. Vår 
förhoppning är därför att förvaltningen arbetar aktivt och strategiskt 
för att komma tillrätta med detta problem.

Vi vill även understryka att rekryteringen av sjuksköterskor och 
undersköterskor inom kommunala äldreomsorgen bör prioriteras 
framgent för att säkerställa för en god bemanning eftersom det har 
varit särskilt sårbart under rådande pandemi. Vi vill även framhäva 
betydelsen av att fortsätta verka för att ge starka incitament för 
språkkrav till personal med bristfälliga kunskaper i svenska språket. 
Detta är av grundläggande betydelse för att kunna kommunicera 
med övrig personal och boende för att kunna utöva sina 
arbetsuppgifter på ett tillfredställande sätt. Vi ser dessutom att det är 
av stor betydelse att utvärdering görs fortlöpande kring detta för att 
identifiera om vedertagna åtgärder har önskvärd effekt."
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Särskilt uttalande
Maria Ljuslin m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande.
 
"Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
tertialrapport 1 för 2021 och vill därutöver anföra:

Den rådande coronapandemin har haft en stor påverkan på hela 
samhället och inte minst inom stadsdelsnämndernas 
ansvarsområden. Det är fortfarande osäkert vilka långvariga 
effekterna vi kommer att få se.

Något som pandemin har visat oss alla är behovet och vikten av en 
stark och hållbar offentlig sektor. Det är det offentliga som ser till 
att det finns allt från förstärkningsteam inom hemtjänsten som även 
kan ta hand om smittade brukare från de privata utförarna till 
förskola under sommaren för all den personal inom vården som 
kanske inte kommer att kunna ta ut sin semester. Och det är det 
offentliga som hållit uppe många privata företag för att säkerställa 
att pandemin inte får än större ekonomiska konsekvenser. Det finns 
även lärdomar och utvecklingar av nya arbetssätt att ta med sig 
framåt, som exempelvis förstärkningsteamen och den kohort vård 
som framgångsrikt minskat smittspridningen. Samtidigt har vi även 
sett att det brustit i sådant som samarbetet med regionen och 
informationen till medborgare på olika språk.

Under pandemin har stadsdelsnämndens verksamheter påverkats 
mycket och många medarbetare har fått ställa om sin verksamhet 
flera gånger om. Att möta helt nya utmaningar varje vecka kostar på 
och medarbetarna har fått arbeta hårt under lång tid nu. Det är 
viktigt att insatser görs för att stärka verksamheterna och att arbetet 
med att förbättra verksamheternas arbetssituation intensifieras. Med 
vår budget skulle välfärden stärkas och stadsdelsnämnderna skulle 
få långsiktigt stabila budgetramar istället för korta satsningar på 
enskilda projekt. De som arbetar i välfärden ska inte behöva oroa 
sig för nedskärningar, för få kollegor och orimliga 
effektiviseringskrav – särskilt inte i det pressade läge som en 
pandemi innebär. De ska känna att de har förutsättningar för att göra 
sitt jobb på bästa sätt. Välfärdens hjältar ska uppvärderas och vi 
behöver satsa stora resurser för att förbättra arbetsvillkoren och 
arbetsmiljön. Det krävs även långsiktiga 
kompetensutvecklingsmedel med fokus på fortbildningsbehovet i 
förskola, socialtjänst, LSS och äldreomsorg. Inte minst med fokus 
på att rekrytera och behålla kompetens.

Arbetslösheten är en av de stora utmaningarna, trots detta har 
majoriteten ställt krav på att stadsdelsnämnden ska effektivisera sin 
arbetsmarknadsverksamhet och ambitionen för antalet feriejobb 
höjs inte. Med Vänsterpartiets politik hade staden trots corona 
kunnat utöka antalet feriejobb med 1 000 arbetstillfällen, förstärka 
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jobbtorgen och intensifiera arbetet med unga som varken arbetar 
eller studerar.

Den pågående krisen har visat att denna form av s.k. New Public 
Management- modeller samt ´just-in-time-tänkande´ inte passar 
inom offentligt finansierad omsorgs- och välfärdsverksamhet.

Individ- och familjeomsorg
Socialtjänstens handläggare genomför ett förtjänstfullt arbete, men 
verksamheten dras med ett stort ekonomiskt underskott. Vi vill 
understryka att de placeringar av barn och ungdomar utanför 
hemmet som görs bedöms som helt nödvändiga och inte får 
undvikas eller förkortas av kostnadsskäl. Det är budgeten som 
måste anpassas till behoven, inte kostnaderna som skall pressas in i 
en trång budgetram. Vi är också mycket oroliga över vetskapen om 
att det finns risk att våldsutsatta kvinnor och barn behöver stå 
tillbaka och inte få det stöd som krävs på grund av att resurserna 
inte räcker till.

Vi ser mycket allvarligt på att vräkning som berör barn har skett. 
Det är mycket viktigt att det nu görs en genomsyn hur detta kan 
undvikas igen. Ett viktigt prioriterat mål måste vara att inget barn 
ska behöva riskeras vräkning. Vi ser också oroligt på det faktum att 
det var störningar i lägenheten som orsakade detta.

Socialpsykiatri
Inriktningen mot arbete är vällovlig, men vi måste poängtera att det 
också finns människor för vilka arbete inte längre är aktuellt, de 
uppbär redan pension till sin försörjning, men som ändå är i behov 
av de öppna träffpunkterna, för att få vardagen att fungera och för 
att slippa bli socialt isolerade. Den samlokalisering som gjorts av de 
öppna träffpunkterna och som gjorts över huvudet på brukarna 
rimmar illa med de vackra orden om självbestämmande. Vi reagerar 
också mot att samlokaliseringen skett innan nödvändig fysisk 
tillgänglighetsanpassning av den nya lokalen har genomförts.

Äldreomsorg
Vi noterar återigen att målsättningen när det gäller nöjdhetsgrad 
beträffande möjligheten till utevistelse och att måltiderna skall vara 
en trevlig stund på dagen har satts mycket lågt. Vi beklagar att 
majoriteten inte har högre ambitioner än att knappt hälften av 
brukarna skall vara nöjda. Pandemin har begränsat möjligheterna 
för de äldre i vård- och omsorgsboendena att träffa andra människor 
och mycket av de aktiviteter för äldre som annars fungerar har legat 
nere. Då borde åtminstone möjlighet till utevistelse och trevliga 
matstunder kunna tillhandahållas.

Det är olyckligt att läsa att antal personal en hemtjänsttagare möter 
inom en 14-dagarsperiod fortfarande är för många sett till målet. 
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Viktigt att detta åtgärdas för ökad trygghet. Inte minst en viktig 
åtgärd i fortsatta tider av hög smittspridning av corona.

Den rådande pandemin har gjort frågan om anställningsvillkor och 
personalkontinuitet högaktuell. Den blågröna majoriteten tog bort 
målet om tidsbegränsade anställningar och vi ser nu en markant 
ökning av timanställda. Den blågröna majoriteten avslog också vårt 
önskemål om krav på klädsel och tillgång till skyddsutrustning. 
Båda dessa stora faktorer har försvårat begränsningen av 
smittspridning. Det är dags att prioritera äldreomsorgen och den 
personal som hårt sliter där i.

Förskola
Vi vill till att börja med uttrycka vår tacksamhet till alla 
medarbetare som arbetar inom förskolan och ser till att våra barn 
trots rådande pandemi får en trygg och bra förskola att gå till. I 
nuläget krävs det att personalen liksom förra sommaren, får 
möjlighet till berättigad semester och återhämtning för att ta sig an 
hösten.

Vi beklagar att antal barn per grupp ökar ytterligare och ligger nu på 
17,2 barn. Det finns en stor oro nu över den utflyttning av barn som 
sker vilket riskerar till stängda avdelningar och ännu fler barn på 
minskad vistelseyta.

Vänsterpartiet vill återigen öka målsättningen för andel utbildade 
förskollärare och beklagar den sänkta ambition majoriteten 
uppbådat.

Klimatsmart mat
Vänsterpartiet välkomnar ett ökat fokus på klimatsatsning och 
kompetensutveckling riktat till förskolornas kockar och kockerskor 
för att höja kunskaperna om ekologisk matlagning och kopplingen 
till klimatpåverkan Den matstrategi som arbetades fram av den förra 
majoriteten syftar till att säkerställa god, hälsosam och klimatsmart 
mat i hela staden. Vi ser dock att att resurserna för att infria denna 
nya och utökade strategi saknas. Ekologisk mat och frukt är lovvärt 
men dyrt. För att kunna implementera strategin behövs det 
tillskjutas resurser. Som det ser nu skapar det enorm stress för den 
kökspersonal som vill göra rätt men också förväntas hålla en alltför 
snäv budget.

Parkskötsel
Vänsterpartiet ser med stor oro på att det systematiska 
uppföljningen av entreprenadavtalet för parkskötseln fortfarande 
inte fungerar tillfredställande. Det är inte ett acceptabelt 
användande av skattebetalarnas pengar. Vi kan inte heller instämma 
i förvaltningens bild av hur parkerna nu ser ut. På många håll syns 
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förväxta buskar, oklippta gräsytor som tillhör stadsdelen, överfulla 
papperskorgar och sly som legat kvar sen vintern."
 

Särskilt uttalande
Eva Fagerhem m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande.
 
"När det gäller själva tertialrapporten konstaterar vi att den dels ska 
behandla hur nämnden har uppfyllt de mål som satts upp i beslutet 
om verksamhetsplan för året, dels det ekonomiska utfallet och en 
prognos över den framtida utvecklingen under resten av året. 
Rapporten blir en utvärdering av den politik som den borgerliga 
majoriteten bedrivit under årets fyra första månader utifrån sina 
målsättningar. 

Det är viktigt att konstatera att det är just målen för den borgerliga 
politiken som skall utvärderas. Vi Socialdemokrater hade andra 
mål. Vi hade också ytterligare ekonomiska resurser att tillföra vilket 
genom vår politik skulle ha gett medborgarna i Hägersten-Älvsjö en 
högre kvalitet på de tjänster som stadsdelsnämnden skall 
tillhandahålla. 

Individ- och familjeomsorg 
Individ- och familjeomsorg innefattar i stort tre delar: barn och 
ungdom, vuxna och socialpsykiatri. Inom detta verksamhetsområde 
beräknas ett underskott om 8,0 mnkr. Underskottet återfinns inom 
områdena barn och ungdom respektive vuxna. Barn- och ungdom 
visar ett underskott med 6,0 mnkr. Underskottet förklaras 
huvudsakligen av många pågående ärenden samt längre eller 
förlängda placeringstider. Vuxenomsorgen visar ett underskott med 
2,0 mnkr. Underskottet beror på högre kostnader än budgeterat för 
främst HVB placeringar för att undvika att det blir LVM-
placeringar.

Socialtjänsten har under många år varit underfinansierad samtidigt 
som ärendena blivit mer komplexa. Förvaltningen skriver att 
förändringar i organisation och bemanning kan bli nödvändiga. 
Detta utifrån ett minskat antal brukare/deltagare och förändrade 
behov hos målgruppen. Att ständigt arbeta med en för liten budget 
och ha krav på sig att hålla budget påverkar personalens arbetsmiljö 
negativt vilket i sin tur indirekt påverkar klienter och brukar. Vi har 
sagt det många gånger tidigare och vi säger det igen. Det är 
nödvändigt att mer resurser ges till detta verksamhetsområde för att 
barn och ungdomar ska ges likvärdiga förutsättningar i samhället 
och för att personalen ska ha en bra arbetsmiljö.

Bostäder för utsatta grupper
Den blågröna majoriteten i staden och även i stadsdelen har ett stort 
ansvar att på olika sätt verka för allas rätt till ett drägligt boende. 
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För stadsdelsnämnden handlar det om att påverka stadens byggande 
så den kan möta efterfrågan från grupper med störst behov av 
boende såsom socialt utsatta grupper, barnfamiljer med osäkra 
boendeförhållanden, nyanlända men även en stor grupp bestående 
av unga vuxna samt en ökande grupp pensionärer. Majoritetens 
politik som innebär att omvandla hyresrätter till bostadsrätter 
motverkar målet om allas rätt till boende. Ju fler billiga hyresrätter 
som omvandlas desto färre lägenheter kan förvaltningen använda 
till grupper med störst behov. Detta är en oansvarig politik då det 
även leder till att förvaltningen tvingas använda de begränsade 
resurserna till dyra boendelösningar.

Förskola
I stadens budget för 2021 fortsatte den blågröna majoriteten att för 
tredje året i rad spara på förskolan. Vi sade redan tidigt att den 
historiskt låga satsningen riskerade att leda till lägre personaltäthet 
och större barngrupper. Trots att majoriteten i vår stadsdel, i ett 
försök att mildra de negativa konsekvenserna för förskolan, sköt till 
extrapengar genom att höja schablonen till förskolorna, så kan vi i 
Tertialrapport 1 se att man för närvarande inte når upp till ett antal 
viktiga mål.

Det gäller följande KF mål under punkten 1.3.1:
 

 Antal barn per grupp
Det framgår att nämnden med sina 17,2 barn/barngrupp inte når 
stadens mål om i genomsnitt 16 barn i barngrupperna.
 

 Antal förskolebarn per anställd (årsarbetare)
Vi kan också se att inte heller stadens mål om 4,9 förskolebarn per 
anställd (årsarbetare) nås. Istället är periodens utfall 5,2 
förskolebarn per anställd.

Detta duger inte. Vi vet att Stockholm kan bättre. Varje barn måste 
vara tryggt med personalen som de spenderar sina dagar med, och 
vårdnadshavarna ska känna trygghet när de lämnar på morgonen. 
Samtidigt måste personalen veta att de har kollegor och en rimlig 
arbetsbelastning.

Äldreomsorgen
Pandemin har blottat bristerna i äldreomsorgen. Det går inte längre 
att blunda för att decennier av bantade budgetar är en vansklig 
grund att bygga verksamheten på. Alltmer slimmade budgetar har 
lett till en ond spiral av osäkra anställningsvillkor, ökad arbetstakt 
och hög personalomsättning. Vi noterar att om Socialdemokraternas 
budgetförslag vunnit kommunfullmäktiges gehör hade Hägersten-
Älvsjö stadsdelsnämnd fått drygt 9 miljoner mer till äldreomsorgen 
i vår stadsdel. Det hade inneburit möjlighet till fler anställda inom 
äldreomsorgen.
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Den höga andelen timanställda inom äldreomsorgen har påverkat 
smittspridningen negativt.  En tillsvidareanställning på heltid skulle 
delvis eliminera sådana problem och innebära en trygghet för 
personalen som gör att kompetensen och kvaliteten kan öka. 
Majoriteten måste ta ansvar för och på allvar agera så att alla 
anställda som så önskar ska kunna få en heltidsanställning. Även 
inom äldreomsorgen noterar vi att majoriteten inte lyckats nå ett 
viktigt mål.

Det gäller följande KF mål under punkten 1.5.1:
 Antal personal en hemtjänsttagare med minst två besök om 

dagen möter under en 14 dagarsperiod

Målet om max tio personer nås inte. Pandemin har försämrat 
möjligheten att uppnå målet, men då den aktuella siffran ligger kvar 
på 12,5 personer menar vi att det krävs ett större fokus på frågan att 
kunna nå detta mål. En viktig del i detta är tillgång till fastanställda 
vikarier.

Miljö- och klimat
Miljö- och klimatfrågan är mycket viktig och en ödesfråga. Arbetet 
utgår, som förvaltningen skriver, från stadens klimathandlingsplan 
2020-2021 samt miljöprogram 2020 – 2023. Vi välkomnar att vi nu 
har en miljö och klimatplan för vår stadsdel och ser fram emot att få 
följa arbetet och implementeringen på lokal nivå. En viktig del i 
detta arbete är att involvera personalen i verksamheterna. Vi vill 
gärna se att Hägersten-Älvsjö ligger i framkant och också kan bli en 
testbädd för olika metoder och initiativ när det gäller miljö och 
klimatarbete."

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/168-5 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 

Tertialrapport 1 för 2021 Hägersten-Älvsjö
 HÄ 2021/168-2 Bilaga 1. Ansökan Biologiskt mångfald 

ängsmark Vantörsvägen
 HÄ 2021/168-1 Bilaga 2. Slutrapport Klimatinvesteringar 

Safirgränd
 HÄ 2021/168-3 Bilaga 4. Ansökan medel för att motverka 

segregation
 HÄ 2021/168-4 Bilaga 3. Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnds 

handlingsplan mot våldsbejakande extremism
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§ 9
Årsrapport 2020 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd
Svar till stadsrevisionen
HÄ 2021/264

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och översänder det som svar till stadsrevisionen.

Sammanfattning av ärendet 
Revisionskontorets årsrapport 2020 för Hägersten-Älvsjö visar att 
stadsdelsnämnden i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett 
från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, att den interna 
kontrollen är tillräcklig samt att bokslut och räkenskaper är 
rättvisande. Revisionskontoret bedömer dock att verksamheten ur 
ett brukarperspektiv inte har kunnat bedrivas på ett helt 
ändamålsenligt sätt. Nämnden delar revisionskontorets 
bedömningar i rapporten och arbetar med de utvecklingsområden 
som revisionen anger.

Förslag till beslut
Abit Dundar (L), Anette Hellström m.fl. (M), Lova André Nilsson 
(MP), Johan Vesterlund (C), Maria Ljuslin m.fl. (V) och Eva 
Fagerhem m.fl. (S) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Henrik Åkerlund (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det.

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad.

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 

Reservation
Henrik Åkerlund (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag.
 
" 1. Sverigedemokraterna godkänner förvaltningens förslag delvis.

2. Därutöver vill vi anföra följande:
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Årsrapporten 2020 för Hägerstens-Älvsjö Stadsdelsnämnd har 
presenterats. Sverigedemokraterna ser positivt på att det 
ekonomiska resultatet delvis bedöms som tillfredställande med 
hänsyn till att verksamheterna påverkats under rådande pandemi.

Vi ser dock mycket allvarligt på att det framkommer brister inom 
verksamheter för brukare som gör gällande årsrapporten. Vår 
förhoppning är att de åtgärder som rekommenderas för nämnden är 
tillräckliga och utförs ändamålsenligt för att åtgärda identifierade 
brister."
 

Särskilt uttalande
Eva Fagerhem m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande.
 
"Vi finner det glädjande att årsrapporten 2020 för stadsdelsnämnden 
i Hägersten-Älvsjö visar att stadsdelsnämnden i allt väsentligt har 
bedrivit verksamheten på ett från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt, att den interna kontrollen är tillräcklig samt 
att bokslut och räkenskaper är rättvisande. Vi tackar förvaltningen 
för ett gott arbete.

Revisorerna har dock i rapporten fört fram ett antal synpunkter av 
vilka vi framför allt vill lyfta granskningen av om nämnden 
säkerställer att dess förskolor tillhandahåller goda och säkra 
utemiljöer. Revisorernas sammanfattande bedömning är att 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd strävar efter att förskolor 
tillhandahåller goda och säkra utemiljöer enligt lagkrav, 
rekommendationer, fullmäktiges intentioner och Boverkets 
vägledning. Dock påverkas möjligheten av externa förutsättningar 
och parter.

Utifrån granskningen av förskolegårdar lämnar revisorerna bland 
annat följande rekommendation:

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd bör ta fram ett funktionsprogram 
för arbetet med att säkerställa goda och säkra utemiljöer vid ny- och 
ombyggnation samt vid inventering av befintliga förskolor. Tydliga 
riktlinjer skulle innebära ett uttalat fokus på förskolegårdens storlek 
och utformning.

Vi socialdemokrater har vid flera tillfällen under de senaste åren lyft 
frågan om vikten av tillräckligt stora förskolegårdar. Vi har dock 
inte fått gehör för våra synpunkter hos den politiska majoriteten. 
Till exempel lyfte vi i VP för 2021 fram förvaltningens tidigare 
kartläggning av förskolegårdar som visat att det finns alltför många 
små gårdar. Vi menade att förvaltningens plan för upprustning och 
arbete för likvärdiga pedagogiska miljöer inom- och utomhus under 
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2021 borde kompletteras med en tydligt uttalad strategi för hur små 
förskolegårdar kan utvidgas och nya trånga gårdar undvikas. Vi 
föreslog dessutom att ett funktionsprogran för förskolegårdar skulle 
utarbetas.

Vi anser att det är anmärkningsvärt att majoriteten i nämnden 
negligerat frågan om förskolegårdar under så lång tid i stället för att 
aktivt arbeta med frågan."

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/264-6 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande Årsapport 

2020
 HÄ 2021/264-1 Årsrapport 2020 Hägersten-Älvsjö 

stadsdelsnämnd

Sida 21 (43)



Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd Protokoll nr 6/2021

2021-05-27

§ 10
Deltagande i kvalitetsutmärkelsen 2021 
Telefonplans förskolor
HÄ 2021/327

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner att Telefonplans 
förskolor deltar i Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att 
uppmärksamma och belöna framgångsrik verksamhet i staden. Den 
är också ett verktyg som enheterna kan använda för egenutvärdering 
av sitt systematiska kvalitetsarbete. Utmärkelsen ger samtidigt 
staden möjlighet att lyfta fram förebilder och goda exempel. 
Förvaltningen föreslår att Telefonplans förskolor deltar i 
Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2021.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/327-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 

Deltagande i kvalitetsutmärkelsen
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§ 11
Mat, måltider och fysisk aktivitet 
Riktlinjer för kommunala förskolor
HÄ 2021/251

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner riktlinjer för mat, 
måltider och fysisk aktivitet i kommunala förskolor i Stockholms 
stad.

Sammanfattning av ärendet 
Den stadsövergripande strategin för god, hälsosam och klimatsmart 
mat för bättre folkhälsa och minskad miljö- och klimatpåverkan 
utgör en utgångspunkt i riktlinjerna. Riktlinjerna syftar till att 
säkerställa att måltidsverksamheten i stadens kommunala förskolor 
har en likvärdig kvalitet. Riktlinjernas inriktning ska prägla all 
förtäring som förskolan tillhandahåller.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.
 

Särskilt uttalande
Eva Fagerhem m.fl. (S) och Maria Ljuslin m.fl. (V) anmälde ett 
särskilt uttalande.
 
"Vi ser mycket positivt på att riktlinjer för mat, måltider och fysisk 
aktivitet inom förskolan tas fram och integreras i verksamheten. Det 
är viktigt att tillräckligt med tid och resurser för fortbildning och 
genomförande också följer på riktlinjerna för att de ska få ordentligt 
genomslag.

Maten är ett viktigt område inom arbetet med en hållbar stad som 
tydligt minskar sin klimat- och miljöpåverkan. Det gäller bl.a. vid 
val och inköp av livsmedel och arbetet med att minska mängden 
avfall, men också i hur vi alla, barn och vuxna, lär oss förstå och tar 
ansvar för vår del i hållbarhetsarbetet.

Vi skulle därför gärna se ännu tydligare och mer ambitiösa 
målsättningar för andelen vegetariska rätter och val av livsmedel 
som har lägre klimatpåverkan. Vi önskar att förvaltningen och 
staden intensifierar arbetet med att ta fram strategier som gör det 
enklare för enheterna att göra bra val av livsmedel. Det räcker inte 
med att välja ekologiska varor. Andra faktorer, som hur och var 
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livsmedlen har producerats, hur de har hanterats och hur de har 
fraktats, är minst lika viktiga. Om staden i högre grad väljer 
livsmedel som producerats i närområdet och i Sverige bidrar det 
både till sysselsättning och tillväxt, såväl som en hållbar utveckling. 
Som stora offentliga upphandlare måste vi gå före och höja 
ambitionen."

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/251-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Riktlinjer för mat, måltider och fysisk aktivitet 
 HÄ 2021/251-2 Bilaga Riktlinjer Mat, måltider och fysisk 

aktivitet 
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§ 12
Timanställningar och ofrivilliga deltidsanställningar 
Svar på skrivelse från (S)
HÄ 2021/204

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från Socialdemokraterna.

Sammanfattning av ärendet 
Eva Fagerhem m.fl. (S) önskar i en skrivelse att förvaltningen 
redogör för hur många timavlönade/behovsanställda som arbetar 
inom äldreomsorgen och hur arbetet ser ut för att erbjuda trygga 
anställningsförhållanden vad gäller anställningsform och 
sysselsättningsgrad. Förvaltningen redogör i svaret för hur antalet 
anställda är fördelade utifrån sysselsättningsgrad och avlöningsform 
samt beskriver hur arbetet sker för att minska antalet ofrivilliga 
deltidsanställningar.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.
 

Särskilt uttalande
Eva Fagerhem m.fl. (S) med instämmande av Maria Ljuslin m.fl. 
(V) anmälde ett särskilt uttalande.
 
"Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen och redovisningen 
av antalet timanställda och antalet ofrivilliga deltidsanställningar 
inom förvaltningens äldreomsorg.

Av redovisningen framgår att förvaltningen både har ett stort antal 
timanställda men även ett större antal månadsanställda deltid som 
anmält att de önskar höjd sysselsättningsgrad. Förvaltningen lyfter 
fram arbetat med projektet ´Heltidsresan´ som utgår från stadens 
handlingsplan och beskriver att man inom projektet har regelbundna 
avstämningar med Kommunal. Det framgår även att hemtjänsten är 
en pilotgrupp och avsikten är att skapa ett underlag och fungerande 
arbetssätt att utgå ifrån.
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Vi hade dock önskat en större tydlighet vad gäller vår fjärde fråga 
hur förvaltningen arbetar för att fler ska kunna erbjudas en 
tillsvidareanställning, till exempel:

- Hur arbetar man konkret? 
- Vilken tidsplan finns?
- Vilka hinder finns i detta arbete?

Vi ser gärna att förvaltningen under året till nämnden lämnar 
återkommande redovisningar över hur arbetet med projektet går."

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/204-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 

Timanställningar och ofrivilliga deltidsanställningar - svar på 
skrivelse

 HÄ 2021/204-1 Timanställningar och ofrivilliga 
deltidsanställningar- skrivelse från (S)
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§ 13
Socialpsykiatrins verksamhet i träfflokal 
Svar på skrivelse från (V)
HÄ 2021/203

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från Vänsterpartiet.

Sammanfattning av ärendet 
Maria Ljuslin m.fl. (V) önskar i en skrivelse få svar på frågor 
gällande verksamhet i träfflokal för socialpsykiatrins målgrupp. 
Förvaltningen redovisar och besvarar frågorna i skrivelsen.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/203-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 

Socialpsykiatrins träffpunktsverksamhet - svar på skrivelse 
 HÄ 2021/203-1 Socialpsykiatrins träffpunktsverksamhet - 

skrivelse från (V)
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§ 14
Detaljplan för Landsknekten 4 och 22 
Svar till stadsbyggnadskontoret
HÄ 2021/271

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till stadsbyggnadskontoret som 
svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Förslaget till detaljplan möjliggör nya byggnader med ca 30 
lägenheter och lokaler i bottenvåningen på fastigheterna Johan 
Skyttes väg 215-217. Där finns idag två villor. Översiktsplanen 
beskriver denna del av Johan Skyttes väg som en villagata som 
successivt bör utvecklas till en stadsgata genom ett tillskott av ny 
blandad bebyggelse. Ytterligare tre planprojekt är aktuella i 
området.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/271-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande Detaljplan 

Landsknekten 4 och 22
 HÄ 2021/271-2 Samrådsbrev Förslag till detaljplan för 

Landsknekten 4 och 22
 HÄ 2021/271-1 Planbeskrivning Förslag till detaljplan för 

Landsknekten 4 och 22
 HÄ 2021/271-3 Plankarta Förslag till detaljplan för 

Landsknekten 4 och 22
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§ 15
Protokoll från pensionärsrådet 
HÄ 2021/3

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd har tagit del av pensionärsrådets 
synpunkter och lägger protokollet till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/3-9 Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 

19 maj 2021 (justerat)
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§ 16
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 
HÄ 2021/4

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd har tagit del av rådet för 
funktionshinderfrågors synpunkter och lägger protokollet till 
handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/4-9 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

19 maj 2021
 HÄ 2021/4-9.1 Elsparkcyklar Bilaga till protokoll från rådet 

för funktionshinderfrågor 19 maj 2021
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§ 17
Protokoll från förvaltningsgruppen 
HÄ 2021/5

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd lägger protokollet till 
handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/5-11 (Signerad) Protokoll från förvaltningsgruppen 

18 maj 2021
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§ 18
Minnesanteckningar från arbetsgruppen för stadsmiljö- 
och trygghetsfrågor 
HÄ 2021/289

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/289-1 Minnesanteckningar från arbetsgruppen för 

stadsmiljö- och trygghetsfrågor 15 april 2021
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§ 19
Anmälan av delegationsbeslut 
HÄ 2021/11

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd lägger sammanställningen av 
delegationsbeslut till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/11-10 Rapport över delegationsbeslut
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§ 20
Anmälan av inkomna skrivelser till nämnden
Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning 
Följande skrivelser anmäldes till stadsdelsnämnden.
 
Förslag om laddstationer
(rubricerat som medborgarförslag)
Inkom 16 april 2021, dnr HÄ 2021/266
Översänt till Miljöförvaltningen.
 
Led om cykelbanan intill gångstråket vid sjön Trekanten
(rubricerat som medborgarförslag)
Inkom 9 maj 2021, dnr HÄ 2021/339
Översänt till trafikkontoret.
 
Förslag om cykelhiss
(rubricerat som medborgarförslag)
Inkom 10 maj 2021, dnr HÄ 2021/344
Översänt till trafikkontoret.
 
Förslag om Trekantsbadet
(rubricerat som medborgarförslag)
Inkom 10 maj 2021, dnr HÄ 2021/344
Förvaltningens svar daterat 11 maj 2021 bilades.
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§ 21
Anmälan av rapporter och diarieförda ärenden 
HÄ 2021/295

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/295-2 Rapporter till nämnden
 HÄ 2021/295-1 Rapport över diarieförda ärenden för 

perioden 1 till 30 april 2021
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§ 22
Nämndens och förvaltningens frågor 
 

Skrivelse om handlingsplan för det förebyggande arbetet 
mot vräkningar
Maria Ljuslin m.fl. (V) lade fram en skrivelse om handlingsplan för 
det förebyggande arbetet mot vräkningar. Dnr HÄ 2021/393
 

Beslut
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 
förvaltningen för beredning.
_____________________________
 

Skrivelse om samverkan utskrivningsklara patienter från 
slutenvård 
Maria Ljuslin m.fl. (V) lade fram en skrivelse om samverkan 
utskrivningsklara patienter från slutenvård. Dnr HÄ 2021/392
 

Beslut
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 
förvaltningen för beredning.
_____________________________
 

Skrivelse om att öka antalet papperskorgar (skräpkorgar)
Henrik Åkerlund (SD) lade fram en skrivelse om att öka antalet 
papperskorgar. Dnr HÄ 2021/394
 

Beslut
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 
förvaltningen för beredning.
_____________________________

 

Skrivelse om våldsbejakande extremism
Henrik Åkerlund (SD) lade fram en skrivelse om våldsbejakande 
extremism. Dnr HÄ 2021/391
 

Beslut
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 
förvaltningen för beredning.
_____________________________
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Nämndens frågor
Torbjörn Erbe (M) frågade om det minskade barnantalet inom 
förskolan. Katarina Odén Ryhede avdelningschef för förskola 
besvarade frågan.
 

Stadsdelsdirektörens information
Gunilla Davidsson informerade om
 

 Förvaltningens hantering av covid-19
 Nya lokaler för öppna förskolan
 Tryggt och trivsamt torg i sommar
 Start för upprustning av Krausparken
 Långsjöbadet får nytt gräs
 Fler träd i Prästgårdparken bevaras
 Ängsmark på två platser vid Personnevägen
 Nyheter för träningssugna
 Tillfälliga offentliga toaletter i sommar
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§ 23
Borttagen på grund av sekretess 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB)
HÄ 2021/328
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§ 24
Borttagen på grund av sekretess 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB)
HÄ 2021/329
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§ 25
Borttagen på grund av sekretess 
enligt 14 § 3 st LVU
HÄ 2021/338
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§ 26
Borttagen på grund av sekretess 
enligt 14 § 3 st LVU
HÄ 2021/341
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§ 27
Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
kvartal 1 för 2021 
HÄ 2021/283

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje kvartal 
redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om 
bistånd eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre 
månader från datum för gynnande beslut. Kommunen ska också 
rapportera om en insats har avbrutits och inte verkställts på nytt 
samt rapportera när ett tidigare icke verkställt beslut har verkställts.

Handlingar i ärendet
 HÄ 2021/283-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 

Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 1, 2021
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§ 28
Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd lägger protokollen till 
handlingarna.

Handlingar i ärendet
Anmäldes sociala delegationens protokoll från 6 och 22 maj 2021.
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